
 
 

Diligència 
 
Aquesta acta va ser aprovada en la sessió ordinària del 
Ple de 30 de juny de 2025. 
 
Elena Palacio Tuñón, secretària  

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 

 
 
Identificació de la sessió 
Caràcter: ordinari 
Núm. de sessió: 5 
Data: 26 de maig de 2025 
Hora de començament: 18.07 h 
Hora de finalització: 19.40 h 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet, batle 
Maria Bel Llinàs Pastor, regidora 
Antonio Bonet Company, regidor 
Maria Isabel Nieto Sepúlveda, regidora 
Estefanía Láiz Sansó, regidora 
Maria Paula Ginard Vílchez, regidora 
Manuel Rocha Barrientos, regidor 
Immaculada Moreno Mayal, regidora 
Maria Pastor Gelabert, regidora 
Jordi Cabrer Flaquer, regidor 
Juan Lliteras Espinosa, regidor 
Andreu Casellas Cabrer, regidor 
 
Elena Palacio Tuñón, secretària 
 
No hi assisteixen: 
Maria Antònia Sureda Martí, regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1.  Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 28 d’abril de 2025. 
2. Exp. 2025/1980. Aprovació, si s’escau, de la proposta de designació de les festes locals per a l’any 
2026. 
3. Exp. 2025/2076. Aprovació, si s’escau, de la proposta de nocturnitat del servei de la Policia Local 
de l’Ajuntament d’Artà i creació de la fitxa complementària. 
4. Exp. 2025/1714. Aprovació, si s’escau, de la cessió gratuïta d’un sòl al carrer de Ciutat, núm. 67, 
d’Artà per a la promoció i construcció d’habitatges protegits i del conveni de col·laboració entre 
l’Ajuntament d’Artà (Mallorca) i l’Institut Balear de l’Habitatge –IBAVI- que regula aquesta cessió. 
5. Exp. 2025/2385. Aprovació, si s’escau, de la proposta de modificació de les dues fitxes d’ordenança 
del Teatre de la RLT de l’Ajuntament d’Artà. 
6. Exp. 2025/2394. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdits núm. 8/2025, en la 
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modalitat de suplement de crèdit finançat amb càrrec al romanent de Tresoreria. 
7. Exp. 2025/1756. Donar compte de la Resolució de Batlia de 21 d’abril de 2025, d’aprovació de la 
liquidació del pressupost de 2024. 
8. Exp. 2025/2124. Aprovació, si s’escau,  de la Moció que presenta el grup municipal El PI–Proposta 
per les Illes Balears de suport a clubs i federacions esportives de les Illes Balears. 
9. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2025. 
10. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El batle obre la sessió i, una vegada comprovada l’existència de quòrum, es dona inici a la sessió, 
amb l’ordre del dia establert. 
 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 28 d’abril de 2025 
 
Atès que els regidors han revisat l’esborrany de l’acta que se’ls varen enviar, els reunits acorden, 
per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els assistents, 
aprovar l’acta de la sessió de 28 d’abril de 2025. 
 
 
2. Exp. 2025/1980. Aprovació, si s’escau, de la proposta de designació de les festes locals per a 
l’any 2026 
 
El batle, Sr. Galán, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes de la comunitat autònoma de 
les Illes Balears i en el qual s’estableixen les festes d’àmbit nacional; 
 
Vist que, d’acord amb l’article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, els ajuntaments han de determinar dues festes 
locals en l’àmbit municipal; 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament que acordi: 
 
1. Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 
 
- 17 de gener, Sant Antoni 
- 6 d’agost, Sant Salvador 
 
2. Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 
 
- 17 de gener, Sant Antoni 
- 29 de juny, Sant Pere 

 
3. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral de la Conselleria d’Empresa, Ocupació i Energia 
del Govern de les Illes Balears.>> 
 
Se sotmet la proposta a votació, la qual s’aprova per unanimitat. 
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3. Exp. 2025/2076. Aprovació, si s’escau, de la proposta de nocturnitat del servei de la Policia 
Local de l’Ajuntament d’Artà i creació de la fitxa complementària 

 
El batle, Sr. Galán, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<1. L’Administració està obligada a actuar, servint amb objectivitat els interessos generals i amb sotmetiment ple a la Llei 
i al Dret, havent de subordinar i orientar la seva actuació al servei dels ciutadans .  
 
2. Amb la finalitat de donar cobertura a la demanda ciutadana consistent a incrementar en les nits dels caps de setmana, 
s’han d’establir unes normes que tinguin per objecte regular les condicions de treball dels policies per poder fer el servei 
nocturn. 
 
3. Vist que a la mesa de negociació, en sessió de dia 06 de maig de 2025, es va aprovar la proposta de nocturnitat del servei 
de policia local. 
4. Vist que a la mesa de negociació, en sessió extraordinària de dia 13 de maig de 2025, es va aprovar la fitxa 
complementària de la nocturnitat del servei de policia local. 
 
5. S’ha emès en data 14 de maig de 2025, informe jurídic de la Secretaria-Intervenció.  
 
Per tot això, 
 
PROPOSO al Ple Municipal que acordi: 
 
1. Aprovar l’acord de nocturnitat del servei de Policia Local de l’Ajuntament d’Artà, que queda redactat en els termes 
següents: 
 
“Exp. 2025/2076. Acord de nocturnitat del servei de policia local de l’Ajuntament d’Artà 
 
L’Administració està obligada a actuar, servint amb objectivitat els interessos generals i amb sotmetiment ple a la Llei i al 
Dret, havent de subordinar i orientar la seva actuació al servei dels ciutadans . 
 
Amb la finalitat de donar cobertura a la demanda ciutadana consistent a incrementar en les nits dels caps de setmana, es 
proposa per a la seva negociació, les presents normes que tenen per objecte regular les condicions de treball dels policies 
que vegin incrementada, de forma voluntària, la seva jornada de treball en el torn de tarda i d’aquells que, voluntàriament, 
s’adscriguin a la unitat nocturna de la policia local de l’Ajuntament d’Artà. 
 
Sobre la jornada de treball, l’article 94 de la Llei de 7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local remitent el còmput 
anual de la jornada al qual vingui fixat per als funcionaris de l’administració General de l’Estat, corresponent a cada 
Corporació fixar l’horari i jornada dels seus empleats, sent aquesta una conseqüència de l’exercici de la seva potestat 
d’autoorganització atorgada per la legislació bàsica de caràcter local (art. 4.1 a) de LBRL), prèvia negociació amb les 
organitzacions sindicals i amb audiència, si és el cas, de la Junta de Personal, respectant sempre el còmput anual de la 
jornada de l’Administració General de l’Estat i dins dels límits que assenyala la Directiva 2003/88/CE del Parlament 
Europeu i el Consell, de 4 de novembre de 2003, relativa a determinats aspectes d’ordenació del tempo de treball, així com 
l’aplicació del Reial decret 311/2018 , sobre jornades especials de treball, en matèria de treball nocturn. 
 
El present acord és una prova pilot a realitzar durant l’any 2025 i pretén regular la prestació del servei durant la nit dels 
divendres, dissabtes i vigília de festius, els dies 24 i 31 de desembre i davant les declaracions d’alarma de AEMET, o davant 
altra situació imprevisible que comporti situacions de perill o alerta. Aquest acord serà aplicable des de l’1 de juny fins a 
final de l’any 2025. 
 
Àmbit d’aplicació 
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El present acord serà aplicable als membres de la Policia local l’horari del qual coincideixi amb el torn de tarda de la nit 
dels divendres, dissabtes, vigília de festius, els dies 24 i 31 de desembre i davant les declaracions d’alarma de AEMET, o 
davant altra situació imprevisible que comporti situacions de perill o alerta. S’aplicarà a aquells membres de la policia que 
perllonguin la seva jornada de treball de forma voluntària o figurin en la borsa que es constituirà a aquest efecte per a 
prestar el servei . 
 
Atès que, en l’actual quadrant, els oficials de policia desenvolupen la seva tasca en torn de matí, quedaria a la seva pròpia 
disposició la possibilitat d’afegir-se al servei nocturn, al marge dels serveis mínims i sempre que això ho consideri oportú 
la prefectura d’aquesta policia.  
 
Règim de les jornades i torns 
 
La prolongació de la jornada per aquells policies que prestin serveis en torn de tarda es realitzarà fins a les tres de 
matinada. 
 
Subsidiàriament, si els agents del torn de tarda per una raó justificada no volen perllongar la seva jornada i no s’assoleixen 
els serveis mínims, es podrà recórrer a una borsa eventual de voluntaris, avisats amb la deguda antelació, per cobrir un 
torn mínim de 4 hores, sent l’horari de 23,00h a 3,00 h., amb excepció dels torns de dia 24 i 31 de desembre, davant les 
declaracions d’alarma de AEMET i davant altra situació imprevisible que comporti situacions de perill o alerta, que l’horari 
de la perllongació serà establerta prèviament per part de la prefectura. 
 
Borsa de voluntaris  
 
Els integrants de borsa de voluntaris hauran de cobrir els serveis mínims dels torns nocturns davant la impossibilitat que 
els policies de torn de tarda no puguin per causa justificada perllongar la jornada de treball. 
 
Per a la crida dels integrants de la borsa de voluntaris, es seguirà l’ordre en el qual figurin en la bossa de voluntaris. 
 
Serveis mínims i màxims 
 
El serveis mínims per fer aquesta perllongació seran de 2 agents i d’un nombre màxim de 4 quan les circumstàncies així ho 
aconsellin i s’estimi per la prefectura.  
 
Organització nombre màxim d’agents de la prolongació 
 
Per tal de garantir una correcta logística del servei, es requerirà una planificació anticipada per part de la prefectura. 
Aquesta, en el moment d’enviar el quadrant mensual, comptarà prèviament amb els agents del torn de tarda en dies de 
perllongació, per valorar si cal sol·licitar agents de la borsa de voluntaris . 
 
Condiciones econòmiques 
 
Les hores realitzades en horari nocturn seran compensada amb una gratificació especial, el preu de la qual serà de 50 
euros l’hora realitzada en jornada nocturna. 
 
Vigència de l’acord 
 
Les presents normes de nocturnitat s’aproven a mode de prova pilot i s’iniciaran a partir de dia 1 de juny de 2025 fins el 31 
de desembre de 2025. 
 
Aquest acord no és compatible amb l’acord que hi ha signat amb la policia local dels factors corrector i l’acord sobre 
complement de productivitat per serveis extraordinaris en substitució de festius, ambdós signat el dia 12 de juny de 2017.” 
 
2. Aprovar la creació de la fitxa complementària de la nocturnitat del servei de la Policia Local de l’Ajuntament d’Artà, que 
queda redactada en els termes següents: 
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Ajuntament d’Artà - Relació de llocs de treball - Fitxa complementària del lloc de treball 

Denominació del lloc de treball: Oficial Policia Local / Policia Local (fitxa complementària nocturnitat) 

Dependència jeràrquica:  
Batlia 

Règim i classificació:  
Funcionari. Escala d’Adm. Especial.  Serveis especials. Categories: Oficial i Policia.  

 

Complement nocturnitat 

 
   

Policies i oficials 
adscrits 

voluntàriament al 
servei nocturn 

 
50 €/hora 

efectivament 
realitzada 

Màxim 5 h/jornada 
nocturna  

Funcions especials no consolidables del lloc de treball:  

 
La fitxa complementària de nocturnitat és d’aplicació als llocs de treball d’oficial i policia quan efectivament es produeix 
la prestació de servei nocturn per part de les persones que voluntàriament s’adscriguin a la unitat nocturna, en les 
condicions establertes a la proposta negociada en MGN de 6 de maig de 2025.  
 
Aquest complement deriva d’una prova pilot, a realitzar entre els mesos de juny i desembre de 2025, ambdós inclosos a 
fi de valorar la viabilitat de la implantació del servei, beneficis cap a la ciutadania, incidències existents etc. De resultar 
positiva, s’estudiarà la modificació dels torns i quadrant per a l’any 2026 a fi d’implantar-lo de forma definitiva, fet que 
suposarà la corresponent valoració i si es el cas, modificació de les fitxes de la RLT i supressió d’aquesta fitxa 
complementària.  
 
La compensació retributiva per dur a terme el servei nocturn serà de 50€/hora efectivament realitzada. Prioritàriament 
s’organitzarà amb perllongació del torn de tarda dels efectius que estiguin de servei i de no ser possible, amb la resta de 
personal voluntari. Com a mínim hi haurà d’haver dos efectius, i com a màxim, quatre.  
 
Aquests serveis es prestaran els divendres vespre, dissabte vespre i vigília de festius, en horari habitual de 23.10 a 03.10 
hores (4 hores), excepte en el cas que s’agafi el voluntari de la borsa, qui podrà optar fer de 22.00 a 03.00 o de 23.10 a 
03.10 hores.  
 
Aquest horari queda excepcionat els dies 24 i 31 de desembre, davant les declaracions d’alarma de AEMET i davant altra 
situació imprevisible que comporti situacions de perill o alerta, moments als que l’horari de la perllongació serà establert 
prèviament per part de la prefectura, sent el preu hora el mateix.  
 
Aquest acord no es compatible amb el signat de factors correctors ni complement de productivitat per serveis 
extraordinaris en substitució de festius.  
 

 
3. Publicar aquest acord en el BOIB. 
 
4. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans, a la Policia Local i a la representació sindical.>> 
 
Des d’UIA manifesten que entenen la necessitat del servei i demanen si hi ha crèdit per assumir-lo.  
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Des del PP es diu que s’ha demanat moltes vegades i que els agradaria conèixer aquests assumptes 
i molts d’altres a la Junta de Portaveus, perquè arriben al Ple i no coneixen la totalitat dels matisos.  
 
Se sotmet la proposta a votació, la qual s’aprova per unanimitat. 
 
 
4. Exp. 2025/1714. Aprovació, si s’escau, de la cessió gratuïta d’un sòl al carrer de Ciutat, 
núm. 67, d’Artà per a la promoció i construcció d’habitatges protegits i del conveni de 
col·laboració entre l’Ajuntament d’Artà (Mallorca) i l’Institut Balear de l’Habitatge –IBAVI- que 
regula aquesta cessió 
 
El batle, Sr. Galán, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Atès que en data 14 de març de 2025 es va signar escriptura de compravenda, prèvia tramitació d’expedient d’oferta 
pública de sòl, conforme a la qual l’Ajuntament d’Artà va adquirir un solar, ubicat a c/ Ciutat 67 amb caràcter patrimonial, 
a fi de poder tramitar una cessió gratuïta cap a l’IBAVI i que aquest organisme pogués construir habitatges de protecció 
oficial.  
 
Atès que s’han mantingut els contactes oportuns amb l’IBAVI i s’ha mostrat el seu interès per desenvolupar aquesta 
promoció d’habitatge, ja que també són coneixedors de les dificultats existents a l’hora d’accedir a un habitatge, 
especialment per determinats sectors de la població.  
 
Considerant que l’Ajuntament d’Artà és partidari de destinar aquests habitatges al lloguer de persones joves amb 
residència al municipi d’Artà com a forma de contribuir a d’alleujar la greu problemàtica existent.  
 
Considerant que s’ha tramitat el corresponent expedient administratiu relatiu a la cessió del solar a favor de l’IBAVI i que 
l’òrgan competent per a la seva aprovació és el Ple per majoria absoluta dels seus membres,  

 
ES PROPOSA 

 
Primer. Que el Ple de la Corporació, previ dictamen de la comissió informativa, acordi aprovar la cessió gratuïta del solar 
ubicat a c/ Ciutat 67, ara propietat de l’Ajuntament, a favor de l’IBAVI.  
 
Segon. Que el Ple de la Corporació, previ dictamen de la comissió informativa, acordi l’aprovació del text del conveni 
adjunt a la present Proposta i habiliti al batle per a la seva signatura.  
 
Tercer. Sotmetre a informació pública l’expedient per un termini no inferior a 15 dies, tal i com disposen els articles 109 i 
110 del Reglament 1372/1986, de 13 de juny, de Bens de les entitats locals  
 
Quart. Donar compte al Consell insular de Mallorca i a la Comunitat Autònoma de les Illes Balears en aplicació del 109.2 
del reglament de béns i 1.3.2 de la Llei 8/1993, d’1 de desembre, d’atribució de competències als Consells Insulars en 
matèria de Règim Local. 
 
Cinquè. Donar trasllat a l’IBAVI de l’acord que al seu cas adopti el Ple.>> 
 
Tots els grups municipals manifesten la seva conformitat amb la proposta.  
 
Se sotmet la proposta a votació, la qual s’aprova per unanimitat. 
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5. Exp. 2025/1714. Aprovació, si s’escau, de la proposta de modificació de les dues fitxes 
d’ordenança del Teatre de l’Ajuntament d’Artà 
  
La regidora de Funció Pública, Sra. Llinàs, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El passat dia 14 de maig de 2025, l’adjunta al Cap de Gestió Interna va emetre informe sobre la necessitat de modificar 
la jornada de les dues fitxes d’ “Ordenança teatre” de la Relació de Llocs de Treball del 2019. En aquest informe consta 
que: 
 
“[...] 
 
Establir la jornada laboral per hores pot induir a confusió, atès que no reflecteix de manera clara i ajustada la naturalesa 
del règim de dedicació. El concepte de "jornada parcial" és el reconegut per la normativa laboral i administrativa vigent.  
 
D’acord amb l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic i la normativa laboral general, la jornada parcial es defineix com aquella 
jornada inferior a la jornada ordinària a temps complet, sense necessitat d’especificar el nombre exacte d’hores dins la 
fitxa.  
 
Amb aquesta modificació, es millora la coherència interna dels documents RLT, s’eviten interpretacions errònies i s’ajusta 
a les necessitats del Teatre que no sempre són les mateixes. 
 
[...]” 
 
Vist que el dia 19 de maig de 2025 s’ha aprovat per Mesa General de Negociació la modificació d’aquestes fitxes, tal com 
consta al certificat emès per la Secretària de la Mesa.  
 
Per tot això, 

 
PROPOSO al Ple Municipal que acordi: 
 
1. Modificar la jornada laboral les dues fitxes d’ “Ordenança teatre” de la RLT de l’any 2019 i establir la jornada com a 
“jornada parcial”.  
 
2. Publicar aquest acord en el BOIB. 
 
3. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans, al Teatre d’Artà i a la representació sindical.>> 
 
Se sotmet la proposta a votació, la qual s’aprova per unanimitat. 
 
 
6. Exp. 2025/2394. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdits núm. 8/2025, 
en la modalitat de suplement de crèdit finançat amb càrrec al romanent de Tresoreria 
 
El regidor d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 

 
<<En relació amb l’expedient relatiu a l’aprovació de la modificació de modificació de crèdits núm. 8/2025, en la modalitat 
de suplement de crèdit finançat amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, emeto el següent informe-proposta de 
resolució, de conformitat amb allò que s’ha fixat en l’article 175 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, amb base als següents, 

 
ANTECEDENTS DE FET 
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PRIMER. Davant l’existència de despeses que no poden demorar-se fins a l’exercici següent pels quals el crèdit consignat 
al vigent Pressupost de la Corporació és insuficient i no ampliable, i atès que es disposa de romanent líquid de Tresoreria 
segons els estats financers i comptables resultants de la liquidació de l’exercici anterior, per l’Alcaldia es va proposar la 
concessió d’un suplement de crèdit finançat amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria. 

 
SEGON. Amb data 16 de maig de 2025, es va emetre Memòria de l’Alcaldia en la qual s’especificaven la modalitat de 
modificació del crèdit, el finançament de l’operació i la seva justificació. 

 
TERCER. Amb data 16 de maig, es va emetre informe jurídic sobre la Legislació aplicable i el procediment a seguir. 
 
QUART. Amb data 16 de maig, Intervenció va informar favorablement la proposta d’Alcaldia i, es va elaborar Informe 
d’Intervenció sobre el càlcul l’Estabilitat Pressupostària. 

 
 

LEGISLACIÓ APLICABLE 
 
La Legislació aplicable a l’assumpte és la següent:  
 
— Els articles 169, 170, 172 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial 

decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
— Els articles 34 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I, del Títol VI, de 

la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupostos. 
— L’article 3 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera. 
— L’article 16.2 del Reglament de Desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat 

Pressupostària, en la seva Aplicació a les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 1463/2007, de 2 de novembre. 
— El Reglament (UE) Núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, relatiu al Sistema 

Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10). 
— L’article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 
— L’Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s’aprova l’estructura de pressupostos de les entitats 

locals. 
— L’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament 

d’informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera. 
— L’article 28.j) de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern. 
— L’article 4.1.b).2n del Reial decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris 

d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional. 
 

 A la vista dels anteriors antecedents, tenint en compte la normativa d’aplicació, es considera que l’expedient 
s’està tramitant conforme a la legislació aplicable procedint la seva aprovació pel Ple de conformitat amb l’article 22.2.e) 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. És pel que, qui subscriu emet el següent: 
 

INFORME-PROPOSTA DE RESOLUCIÓ 
 

PRIMER. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 8/2025 del Pressupost en vigor, en la modalitat de 
suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent de Tresoreria resultant de la liquidació de l’exercici anterior, com 
segueix a continuació: 
 

Suplement en aplicacions de despeses 
 

SUPLEMENT CRÈDIT 
  

Descripció Aplicació pressupostària Import € 

Altres inv. Reposició infraestructures 01 1511 61900 01 100.000,00 

Altres inv. Reposició infr. (Na Pati II) 01 1511 61900 02 30.000,00 

Altres inv. Reposició infraestr. I béns 01 1611 61900 01 11.500,00 

Edificis i altres construccions (Deixalleria) 01 1622 62200 01 100.000,00 
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Edificis i altres construccions (centre de dia) 01 2314 63200 01 70.000,00 

Altres inv. noves (fotovoltaica combinada) 01 3331 62900 01 81.000,00 

Inv. nova edificis (aerotèrmia poli i piscina) 01 3421 62200 02 203.000,00 

Edificis i altres construccions (nau brigada) 01 9201 62200 01 600.000,00 

Total suplement de crèdit 
 

1.195.500,00 

 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al Romanent de Tresoreria de l’exercici anterior, en els següents 

termes: 
Suplement en Concepte d’Ingressos 

 

Aplicació econòmica 
Descripció Euros 

    

Cap. Art. Conc.     

 8 70 00 Romanent de tresoreria per despeses generals  1.195.500,00 

      TOTAL INGRESSOS  1.195.500,00 
 

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a) i b), del Reial decret 500/1990, 
de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals, en matèria de pressupostos, que són els següents: 

 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a exercicis 

posteriors. 
 
b) La insuficiència en l’estat de despeses del Pressupost de crèdit destinat a aquesta finalitat específica, que 

haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica]. 
 

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el Butlletí Oficial de la Província, pel termini de 
quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. 
L’expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no s’haguessin presentat reclamacions; en cas 
contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 

 
Si el Dictamen que la Comissió elevi al Ple coincideix amb l’anterior proposta, el que subscriu informa, en compliment de 
l’article 54 del Text Refós de les Disposicions Legals Vigents en Matèria de Règim Local, aprovat per Reial decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d’abril, que aquest Dictamen s’adequarà a la Legislació aplicable.>> 
 
Des d’UIA manifesten que els sembla una quantia massa elevada i no consideren justificat fer 
aquesta modificació.  
 
Des del PP indiquen que seria un altre punt que els hauria agradat conèixer en junta de portaveus 
per poder prendre una decisió més fonamentada.  
 
El Sr. Rocha explica que els crèdits per poder fer les actuacions corresponents s’han de preveure 
amb anterioritat i, si s’incorporen aquests doblers, és per poder estar segurs que estan disponibles 
per fer les actuacions, i que, com sempre, es farà tot el possible per dur-les a terme amb la millor 
qualitat–preu. I que si després no surt endavant per qualque motiu, que no sigui per no tenir crèdit 
habilitat.  
 
La Sra. Moreno contesta que, llavors, es tracta d’una manca de previsió. 
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El Sr. Rocha li contesta que no necessàriament.  
 
Intervé en aquest punt el batle per explicar per a què és cada incorporació i manifesta, en resposta 
al PP, que s’ha convocat, amb l’antelació assenyalada a la llei, la Comissió informativa prèvia al Ple, 
i que ha transcorregut una setmana entre comissió i Ple.  
 
El Sr. Lliteras manifesta que una setmana no és suficient per estudiar les coses que van a comissió 
informativa o Ple i, per això, considera necessari fer juntes de portaveus.  
 
Se sotmet la proposta a votació, la qual s’aprova amb 7 vots favorables del PSOE (6) i PI (1), 3 
en contra d’UIA-MÉS (3) i 2 abstencions del PP (2). 
 
 
Seguidament, el batle manifesta la voluntat de sotmetre a consideració del Ple la inclusió, per 
urgència, d’un punt en l’ordre del dia, referent a l’exp. 2025/2642 (Aprovació, si s’escau, de 
l’aprovació de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 3/2025), i n’explica els 
motius. 
  
A continuació, se sotmet a votació i s’aprova, per unanimitat, la inclusió per urgència de la 
proposta en l’ordre del dia. 
 
6.1.* Proposta per urgència. Exp. 2025/2642. Aprovació, si s’escau, de l’aprovació de 
l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 3/2025 
 
El regidor d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 3/2025  i de conformitat amb la normativa 
d’aplicació vigent s’emet aquesta proposta amb base als següents, 

  
Antecedents de fet 

 
1. Que mitjançant provisió d’alcaldia es va veure la necessitat de tramitar un reconeixement extrajudicial de crèdits. 

 
2. Que es van emetre els informes dels centres gestors corresponents a les despeses  que ara s’aproven. 
 
3. Que s’ha emès informe jurídic i d’Intervenció al respecte.  
 
Per això, es considera que s’ha realitzat la tramitació legalment establerta i en virtut de la competència atorgada al Ple per 
l’article 60.2 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, es proposa al Ple l’adopció del següent 

 
ACORD 

 
Primer. Aprovar el reconeixement dels crèdits provinents de les despeses corresponents a l’exercici 2024 i que sumen un 
total de 4.842,11 euros, que s’aplicaran al pressupost de 2025 amb càrrec a les seves respectives partides.  
 
Segon. Comunicar aquest acord al departament de intervenció i tresoreria d’aquest ajuntament.>> 
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Se sotmet la proposta a votació, la qual s’aprova amb 9 vots favorables del PSOE (6), PI (1) i PP 
(2) i 3 abstencions del UIA-MÉS (3). 
 
 
A continuació, el batle manifesta la voluntat de sotmetre a consideració del Ple, la inclusió per 
urgència d’un segon punt en l’ordre del dia, referent a l’exp. 2025/594 (Ratificació, si s’escau, 
de l’acord adoptat per la Junta de Govern Local en data 18 de març de 2025 pel qual s’aprovava 
la participació en la convocatòria corresponent al programa d’ajuts per a projectes singulars 
de renovació de les instal·lacions d’enllumenat exterior municipal i l’acceptació de les seves 
bases reguladores —Ordre TED 388/2023, de 29 de març, per la qual s’aproven les bases 
reguladores del programa d’ajuts per a projectes singulars de renovació de les instal·lacions 
d’enllumenat exterior municipal, projectes singulars enllumenat municipal—), i n’explica els 
motius. 
  
Seguidament, se sotmet a votació i s’aprova, per unanimitat, la urgència de la inclusió de la 
proposta en l’ordre del dia. 
 
6.2.* Proposta per urgència. Exp. 2025/594. Ratificació, si s’escau, de l’acord adoptat per la 
Junta de Govern Local en data 18 de març de 2025 pel qual s’aprovava la participació en la 
convocatòria corresponent al programa d’ajuts per a projectes singulars de renovació de les 
instal·lacions d’enllumenat exterior municipal i l’acceptació de les seves bases reguladores 
(Ordre TED 388/2023, de 29 de març, per la qual s’aproven les bases reguladores del programa 
d’ajuts per a projectes singulars de renovació de les instal·lacions d’enllumenat exterior 
municipal, projectes singulars enllumenat municipal) 

 
El regidor d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vista la oportunidad de financiación que ofrece la convocatoria de “Proyectos Singulares de Alumbrado Municipal del 
IDAE (Instituto para la Diversificación y Ahorro de la Energía). 
 
Visto que en fecha 18 de marzo de 2025 la Junta de Gobierno Local del Ayuntamiento de Artà acordó solicitar del Instituto 
para la diversificación y ahorro de la energía una subvención correspondiente a la línea de convocatorias para financiar 
Proyectos Singulares de Alumbrado Municipal del IDAE (Instituto para la Diversificación y Ahorro de la Energía).  
 
Esta convocatoria de subvenciones de la que se podría beneficiar el Ayuntamiento permitiría continuar con las 
actuaciones que hasta la fecha ha ido ejecutando esta entidad Local, apostando por un alumbrado LED en sustitución del 
tradicional, lo que no solamente implica un ahorro energético y económico, sino un compromiso con el medio ambiente 
y con la prevención de la contaminación lumínica.  
 
Esta línea de subvenciones se basa en la concertación de un préstamo reembolsable sin intereses por un importe de 
849.223,56 € (ochocientos cuarenta y nueve mil doscientos veintitrés euros con cincuenta y 6 céntimos a reembolsar en 10 
años, hecho que motiva la competencia plenaria. 
 
Considerando que se ha recibido requerimiento por parte del Ministerio para subsanar la petición,  
  
FUNDAMENTOS DE DERECHO 
 



 12

 Vista la Orden TED/388/2023, de 29 de marzo, por la cual se aprueban las bases reguladoras del programa de ayudas para 
proyectos singulares de renovación de las instalaciones de alumbrado exterior municipal, Proyectos Singulares 
Alumbrado Municipal. 
 
Atendiendo a la resolución de 19 de diciembre de 2024, del Consejo de Administración de E.P.E. Instituto para la 
Diversificación y Ahorro de la Energía (IDAE), M.P. por la cual se establece la segunda convocatoria del programa de ayudas 
para proyectos singulares de renovación de las instalaciones de alumbrado exterior municipal (Proyectos Singulares 
Alumbrado Municipal) 
 
Por todo esto, 
 

SE PROPONE 
 

PRIMERO.- Que el Pleno de la Corporación ratifique la inclusión en el orden del día por urgencia de la presente propuesta, 
toda vez que se ha de subsanar la petición en un plazo de 10 días hábiles que imposibilita la cobertura de los trámites 
ordinarios.  
  
SEGUNDO.- Que el Pleno de la Corporación ratifique el Acuerdo adoptado por la Junta de Gobierno Local en fecha 18 de 
marzo de 2025 por cual se aprobaba la participación en la convocatoria correspondiente al programa de ayudas para 
proyectos singulares de renovación de las instalaciones de alumbrado exterior municipal y la aceptación de sus bases 
reguladoras (Orden TED 388/2023, de 29 de marzo, por la que se aprueban las bases reguladoras del programa de ayudas 
para proyectos singulares de renovación de las instalaciones de alumbrado exterior municipal, Proyectos Singulares 
Alumbrado Municipal).  
 
TERCERO.- Que el Pleno de la Corporación ratifique el acuerdo de la Junta de Gobierno de fecha 18 de marzo de 2025 de 
aprobación de la solicitud concertación de la operación de préstamo reembolsable sin intereses, de acuerdo con la 
resolución de concesión de la ayuda correspondiente, por un importe de 849.223,56 € (ochocientos cuarenta y nueve mil 
doscientos veintitrés euros con cincuenta y 6 céntimos) 
 
CUARTO.-  Considerar al Fondo Nacional de Eficiencia Energética como acreedor preferente, por razón de esta operación 
de préstamo, por lo cual los pagos correspondientes a la amortización del principal de éste, intereses de demora, o 
eventuales penalizaciones disfrutarán de lugar preferente en la orden de prelación de pagos, después de los gastos de 
personal, en el plan de disposición de fondos de tesorería de la entidad solicitante, durante el periodo de vigencia del 
correspondiente contrato de préstamo. 
 
QUINTO.- Aprobar la Memoria descriptiva de actuaciones de Renovación de las instalaciones de alumbrado exterior 
municipal, la cual se incorpora al expediente, con referencia: 
 
FN-PSAMII-2025-000186 
 
SEXTO.- Dar traslado del acuerdo que en su caso se adopte al Instituto para la Diversificación y Ahorro de la Energía a los 
efectos de subsanar la solicitud presentada y conforme al requerimiento efectuado.>> 

 
Se sotmet la proposta a votació, la qual s’aprova per unanimitat. 
 
 
7. Exp. 2025/1756. Donar compte de la Resolució de Batlia de 21 d’abril de 2025, d’aprovació 
de la liquidació del pressupost de 2024 
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El regidor d’Hisenda, Sr. Rocha, dona compte de la Resolució de Batlia de 21 d’abril de 2025, 
d’aprovació de la liquidació del pressupost de 2024. Aprofita per agrair a les persones de 
Comptabilitat, Intervenció i Tresoreria la feina realitzada, així com als regidors.   
 
Els reunits es donen per assabentats de la informació rebuda. 
 
 
8. Exp. 2025/2124. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal El PI–
Proposta per les Illes Balears, de suport a clubs i federacions esportives de les Illes Balears 
 
El regidor d’El Pi–Proposta per les Illes Balears, Sr. Rocha, llegeix la Moció, que, copiada literalment, 
diu: 
  
<<Exposició de motius: 
 
La inspecció i sanció per part d’Inspecció de Treball al Club Bàsquet Ciutat d’Inca i al Club Bàsquet Lloseta,  que es va 
conèixer fa unes setmanes, ha tornat a posar de manifest un debat no resolt, centrat en les dificultats que els Clubs  i 
Federacions Esportives tenen en relació a la naturalesa de les tasques, per altra banda imprescindibles, que realitzen 
entrenadors, tècnics, muntadors, jutges, arbitres i demés figures necessàries per la pràctica de l’esport no professional i 
les competicions que s’organitzen des de cada Federació. 
  
Tots estarem d’acord en la gran labor social que desenvolupen Clubs i Federacions i la gran quantitat de persones que hi 
col·laboren de manera desinteressada per tal que una gran part de la societat pugui formar-se i gaudir en l’esport o esports 
que més els agradin. 
 
Tots estarem també d’acord en què no és el mateix l’esport professional, que pot generar una activitat econòmica 
important i que requereix d’uns mitjans i unes condicions  especials que requereixen de professionals molt qualificats i 
que per a ells pot suposar el seu mitjà de vida, que l’esport base, amateur o no professional que no genera la mateixa 
activitat econòmica i que està sustentat per les famílies i/o practicants de cada un dels esports i que te uns objectius 
purament socials, d’oci i interacció social i que depèn en molts de casos de voluntariat i de la bona voluntat de multitud 
de persones que dediquen bona part del seu temps lliure a fer possible que una gran part de la societat pugui gaudir de 
l’esport que més l’apassioni. 
 
Tot i que és necessari que la pràctica de l’esport estigui cada vegada més professionalitzada en certes tasques tècniques 
puntuals i que aquestes tasques han de ser, per tant, ben remunerades i han de tenir el mateix tracte que qualsevol altra 
professió, la realitat és que la gran majoria de les tasques del dia a dia d’entrenadors, tècnics, jutges, àrbitres, muntadors 
i altres es fan de manera voluntària i són tasques que encara que puguin estar compensades en petites quantitats 
econòmiques, en cap cas constitueixen el mitjà de vida ni una relació professional per qui les està realitzant. 
 
Dins aquesta problemàtica, les Administracions no han estat capaces d’establir un règim especial que aclareixi d’una 
vegada per totes aquestes dues realitats i assimila qualsevol tasca menor o voluntària a tasques professionals, que han 
d’estar incloses dins el règim general de la Seguretat Social. 
 
Davant aquesta problemàtica i per tapar una mica el problema, la solució que ha plantejat l’Administració és un règim de 
voluntariat, on totes aquestes persones poden veure recompensades les despeses per fer aquestes activitat, sempre i quan 
les puguin demostrar i justificar, quedant per tant moltes vegades en un llimbs difícil de demostrar, ja que el cost del 
temps, formació, reunions amb pares i esportistes, la dedicació i altres activitats en cap cas es demostrable. 
 
Aquest règim de voluntariat, tot i que pot ser una eina, en l’actualitat és, en tot cas, una eina incompleta i difícil de gestionar 
pels clubs i federacions i els crea una inseguretat jurídica molt gran, ja que en cas de dubte i davant qualsevol petita errada 
o impossibilitat de justificar una petita despesa, estan sotmesos al règim general de la seguretat social i a una inspecció 
de treball que no entén, ni vol entendre la situació i que com s’ha demostrat és capaç de sancionar sense cap tipus de 
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mania a qualsevol club o federació, posant en risc la supervivència i la possibilitat de seguir fent la tasca tan important i 
tan reconeguda a nivell social que té la pràctica de qualsevol esport. 
 
Cal també comentar que el passat mes de desembre, a través de la disposició addicional segona de la Llei 7/24 de 20 de 
desembre, aprovada a proposta de Junts per Catalunya es va fer una petita passa endavant establint una bonificació del 
100% de les contingències comuns per a la contractació de monitors per a la formació Deportiva no professional de menors 
de 18 anys per a entitats sense ànim de lucre. 
 
Tot i que des de El Pi consideram que aquesta és una primera passa, també volem manifestar que pensam que és del tot 
insuficient, ja que s’hauria d’estendre a altres activitats i no només a la de monitors o entrenadors i tampoc no s’hauria de 
discriminar per edat, sinó en funció d’esport professional i no professional. 
 
A El Pi volem reconèixer i donar suport a tots els clubs i federacions esportives de Mallorca i de les Illes Balears i per això 
demanam al Ple de l’Ajuntament d’Artà  l’adopció dels següents acords: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament d’Artà valora la tasca de clubs i federacions esportives com a imprescindible per al bon 
desenvolupament de l’esport i reconeix la gran transcendència i importància que tenen per a la nostra societat. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament d’Artà reconeix que s’ha de diferenciar la tasca i les condicions que s’han de complir quan es 
tracta d’esport professional o d’esport no professional, de base o amateur de caràcter lúdic i social. 
   
3.- El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta el Govern Balear, que en compliment de les seves competències, especialment la de 
l’article 8.1a de la Llei Balear de l’Esport, que representi a tot l’esport Balear i demani a l’Executiu central la creació d’un 
règim especial que reguli el teixit esportiu i que doni fi a aquesta situació d’inseguretat jurídica a la majoria de clubs i 
federacions. 
 
4.- El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta el Consell de Mallorca a què es comprometi, mentre no hi hagi un règim especial, a 
seguir donant suport i a tenir en compte, incrementant les quanties si és necessari en futures convocatòries, a través de la 
Conselleria de Medi ambient, Medi Rural i Esports una línia de subvencions específica per a les despeses que es puguin 
generar a clubs i/o federacions per tal de què es puguin acollir a la normativa establerta en la disposició addicional segona 
de la Llei 7/24 de 20 de desembre.  
 
5.- El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta el Govern Balear que modifiqui la llei del voluntariat, que crei un registre autonòmic 
de voluntariat esportiu per depositar cada entitat el seus contractes de voluntaris  i que permeti el pagament de quantitats 
regulars  i mensuals de fins a 300 euros per a totes les persones que compleixin els requisits, sense més justificació que 
una declaració responsable feta pels directius de l’entitat esportiva o sense ànim de lucre. 
 
6.- El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta el Govern Balear que modifiqui  i afegeixi també la llei de l’esport de les illes balears 
i que contempli, tal i com s’havia parlat en els primers esborranys de la llei de l’activitat física i l’esport de les illes Balears, 
Llei 2/ 2023 de 7 de febrer, un article específic per al voluntariat en els termes següents: 
 
Article xx 
 
El voluntariat esportiu 
 
1. A l’efecte de la legislació sobre voluntariat, es consideraran persones voluntàries de l’esport les persones majors d’edat, 
menors emancipats, o majors de setze anys amb l’autorització dels pares o representants legals, que participin en una 
acció voluntària a l’àrea d’actuació de l’esport i l’activitat física, sempre que no percebin retribucions qualificables com a 
salarials, i l’acció sigui lliure i altruista. 
 
2. Es consideren persones voluntàries en l’àmbit esportiu, ja siguin esportistes, personal tècnic, jutges i jutgesses o 
gestores, les que col·laboren amb les entitats esportives sense ànim de lucre en les tasques d’ensenyament, entrenaments 
o organització i gestió, i en perceben solament una compensació de les despeses que els ocasioni directament l’activitat 
que realitzin com a voluntariat esportiu. 
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3. L’acció voluntària en l’esport exerceix, en el marc del benestar social on es desenvolupa, les funcions següents 
destinades a la consecució de l’interès general en aquest àmbit: 
 

a) Col·laborar en la cohesió ciutadana i social, sumant els valors propis de solidaritat i compromís del voluntariat 
amb els inherents a l’esport. 

 
b) Aportar, amb la seva activitat dinàmica, experiència en la planificació dels programes esportius a altres àrees de 

l’acció voluntària. 
 

c) Contribuir decididament a l’existència i desenvolupament de la pràctica esportiva en qualsevol de les seves 
manifestacions. 

 
d) Col·laborar a fer efectiu el deure de foment de l’esport dels poders públics. 

 
e) Afavorir i fomentar un compromís major i decidit de les persones joves en la vida associativa i en el compromís 

social i comunitari. 
 

f) Coadjuvar positivament a l’educació, la salut, la prevenció i a la integració social. 
 
4. Serà compatible amb la participació com a voluntari en programes desenvolupats per entitats esportives sense ànim de 
lucre, ser-ne personal directiu, soci o sòcia, esportista, àrbitre, jutge o jutgessa, persona entrenadora o personal tècnic. 
 
5. Les entitats esportives sense ànim de lucre que disposin de voluntaris hauran de subscriure’n una pòlissa 
d’assegurances que garanteixi la cobertura per malalties contretes en ocasió del servei, accidents soferts durant l’acció 
voluntària, l’assistència sanitària, defunció i invalidesa permanent, com també pels danys i perjudicis causats a tercers, 
derivats directament de l’exercici de l’activitat voluntària. 
 
6. L’administració esportiva del Govern de les Illes Balears fomentarà i promocionarà el voluntariat esportiu mitjançant 
mecanismes o instruments amb altres administracions públiques, especialment amb entitats locals, universitats, entitats 
esportives i aquelles altres que col·laborin, difonguin, participin o desenvolupin programes d’acció voluntària en l’àmbit 
d’actuació de l’esport de les Illes Balears 
 
7. Tots els altres drets i deures de les persones voluntàries seran aquells que vinguin regulats per la Llei de Voluntariat de 
les  Illes Balears.>> 
 
UIA-MÉS planteja la possibilitat de votar per separat els punts, i tots els reunits hi estan 
d’acord.  

 
Per tant, es procedeix a la votació per separat.  
 
Respecte del primer, segon, tercer i quart punts de la Moció, s’aproven per unanimitat.  
 
Pel que fa al cinquè punt de la Moció, s’obtenen 7 vots a favor (6 PSOE i 1 PI), 3 vots en contra 
(3 UIA-MÉS) i 2 abstencions (2 PP), i, per tant, s’aprova.  
 
En relació al sisè punt de la Moció, s’obtenen 7 vots a favor (6 PSOE i 1 PI), 3 vots en contra (3 
UIA-MES) i 2 abstencions (2 PP), i, per tant, s’aprova. 
 
 
9. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2025 
 
En compliment del que disposa l’article 42 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
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jurídic de les entitats locals, de 28 de novembre de 1986 (ROF), la secretària interventora dona 
compte dels decrets de Batlia dictats en ell mes de març de 2025, que van des del núm. 2025/355 al 
núm. 2025/508. 
 
 
10. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el grup municipal UIA-MÉS ha presentat escrits de precs i preguntes, els 
quals es llegeixen a continuació. 
 
Pren la paraula el Sr. Cabrer, qui presenta les preguntes que es transcriuen a continuació, juntament 
amb les respostes (R) del batle o, puntualment, dels regidors i regidores de l’Equip de Govern.  
 
1. Ens podríeu dir quins beneficis econòmics genera anualment el mercat dels dimarts i com 
repercuteixen a Artà i a la Colònia de Sant Pere? 

 
R del Sr. Rocha: Els drets reconeguts nets d’aquest darrers anys són: 
 
- 2024: 131.669,03 € 
- 2023: 105.772,03 € 
- 2022: 122.192,45 € 
- 2021: 82.924,16 € 

 
Pel que fa a com repercuteixen a Artà i a la Colònia de Sant Pere, entendreu que és molt complicat 
saber com repercuteix, entenc que s’haurien de fer diversos estudis i, ara per ara, no els tenim, i els 
ingressos no van lligats directament —llevat d’excepcions— a despeses.  

 
2. Hi ha una partida econòmica de l’Ajuntament per a promocionar el mercat dels dimarts? 

 
R del Sr. Rocha: No. 

 
3. Quina valoració es fa de la Fira del Peix de la Colònia? 
 
R: La regidora en qüestió avui no hi és. Si li pareix, al pròxim plenari li donarem resposta. 
 
4. Quina valoració es fa del Cool Days? 
 
R del Sr. Bonet: Valoració positiva, de cada vegada més gent el coneix i també ve més gent de fora. Ens 
ha fet falta personal, ja sabem com estava el Teatre aquests darrers 4 mesos i, per això, també ens va 
dur a anar un poc a contrarellotge amb la contractació dels grups i companyies. Al final es va poder fer 
una bona preparació, també va ploure, però es va poder resoldre. Gràcies als voluntaris tot va sortir 
bastant bé, va venir molta gent a oferir-se al Teatre per ser voluntari. La interacció a les xarxes també 
s’ha multiplicat. No hi ha hagut cap “performance”, perquè havíem agafat un nivell molt mal de 
superar. 
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5. Les jardineres dels arbres de la plaça del Conqueridor estan molt brutes i s’hi posa molta 
d’aigua quan plou. Està pensat fer-hi res? 

 
R: En principi no. De fet, si s’acumula aigua, és bo per a l’arbre. Una altra cosa és la brutor, que en 
aquest cas insistirem amb l’empresa de neteja, perquè hi tengui esment. 

 
6. Ja se sap quan s’arreglaran els parcs infantils? 
 
R: A la primera quinzena del mes de juny comença la reforma del parc dels pins. 
 
7. Els elements de gimnàstica de la plaça de Margalida Perelló es canviaran de lloc aviat? 

 
R: La feina està encomanada a l’empresa, tant aviat com tengui disponibilitat, es farà. 

 
8. Hi ha hagut alguna incidència o retard amb les obres que es duen a terme als carrers d’Artà i la 
Colònia de Sant Pere? 

 
R: Els projectes que es duen a terme en els carrers d’Artà i la Colònia de Sant Pere són bàsicament 
quatre: 
 
- Reforma del carrer de l’Abeurador: ja està acabat, obert al públic i pendent de tancar la part 
administrativa. 
- Reforma dels carrers del Pou Nou, del Castellet, de Josep Sanxo de la Jordana, de n’Aixa i de la 
Parròquia: aquesta obra avança a bon ritme, tot i que ara, una vegada acabat el carrer del Pou Nou, 
del Castellet i part del carrer de Josep Sanxo de la Jornada, s’aturarà durant els mesos d’estiu. Es 
reprendran les obres dins el mes d’octubre, més o manco, quedant per fer una part del carrer de Josep 
Sanxo de la Jornada,  el carrer de n’Aixa i de la Parròquia que no afecten gaire al trànsit, llevat del 
carrer de Josep Sanxo de la Jordana.  
- Sectorització de l’aigua d’Artà: actualment s’està fent feina al carrer de Rafel Blanes i és la part més 
complicada d’aquest projecte, ja que afecta molt la circulació, i també per tal de connectar la xarxa 
nova i la vella hi ha d’haver diferents talls del subministrament d’aigua.  
- Sectorització de l’aigua de la Colònia de Sant Pere: aquesta obra va a bon ritme; a finals d’aquesta 
setmana o principis de l’altra es començaran a asfaltar els carrers de la part baixa de la Colònia i 
esperem que, per Sant Pere, l’obra ja estigui acabada. 

 
9. Hi ha novetats del camí que arribava fins a l’escola Rosa dels Vents, on els propietaris hi van 
posar una barrera? S’ha parlat amb els propietaris de la finca? 

 
R: No hi ha novetats, ni hem xerrat amb els propietaris de la finca. A les reunions que es varen tenir ja 
fa pràcticament un any, va quedar molt clar el seu parer. 

 
10. Com es gestiona el tema del menjador escolar de Na Caragol? Hi ha alguna notícia de com serà 
l’oferta per explotar-lo? L’Ajuntament ha fet alguna passa amb Conselleria d’Educació per saber 
si es pot gestionar des del mateix Ajuntament? 

 
R: La Conselleria d’Educació va treure a concurs el menjador de l’escola de Na Caragol i, avui per avui, 
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sabem que ha guanyat la licitació  una empresa de la zona que es  diu Menjars Artigues. Es tracta d’una 
empresa familiar que fa un menjar molt casolà i que també duu molts centres escolars de la comarca: 
l’escola de Son Servera, les escoles del Molí d’en Xema, Jaume Vidal i  altres de Manacor. Ara ha acabat 
el termini de presentació de documentació i signaran el nou contracte aquest mes de juny. Aquesta 
mateixa empresa, de la qual teníem molt bones referències, ens ha portat el menjar a l’escoleta Pou 
de sa Lluna en el període de vacances de Pasqua i Nadal d’aquest curs que ara acaba. 

 
11. Després d’informar a comissions informatives, s’ha pensat demanar al Consell per poder 
apagar el semàfor de Costa i Llobera o canviar la manera de funcionar perquè no hi hagi tant de 
col·lapse de trànsit? 
 
R: Sí. El passat 13 de setembre de 2024 vàrem dirigir un escrit a la Direcció Insular de Trànsit per tal de 
poder ajustar el semàfor i fins i tot demanar-ne la gestió. No vàrem tenir resposta fins que fa uns mesos 
vàrem seguir insistint i el passat 7 de maig vàrem tornar a insistir i vàrem remetre un altre escrit. 
Personalment, he xerrat algunes vegades amb el director insular de Carreteres i, fins i tot, amb el 
conseller. 

 
La darrera vegada, divendres passat, el director insular em va dir que estava signat l’informe tècnic i 
estava pendent de la firma de la resolució per part del conseller. 
 
Entenem que és una necessitat i seguirem insistint en aquest tema. 
 
12. S’han adjudicat les places temporals de taxis? Si no s’ha fet, quan està previst? 

 
R: Dia 23 es va publicar ja l’adjudicació provisional de les places a l’espera que en 5 dies hàbils aportin 
la documentació i paguin les taxes. Es treballa perquè dia 1 de juny sigui efectiu aquest servei. 
 
  
La secretària informa que el grup municipal PP ha presentat escrits de precs i preguntes, els quals 
es llegeixen a continuació. 
 
Pren la paraula el Sr. Lliteras, qui presenta les preguntes que es transcriuen a continuació, 
juntament amb les respostes (R) del batle o, puntualment, dels regidors i regidores de l’Equip de 
Govern.  
 
1. Ens poden dir si ja està en funcionament el tòtem informatiu que hi ha a la façana de l’edifici 
municipal de la plaça del Conqueridor.?  
 
R: No, encara no. Estam pendents que l’empresa instal·ladora vengui i el posi en marxa.  
 
2. Ens poden dir quan pensen arreglar els jardins de Na Batlessa?  
 
R: Supòs que es refereix a les baranes de l’escala de la Biblioteca. Si és així, la setmana passada ens va 
arribar el pressupost, el qual s’ha de rectificar, però ho farem tant prest com tenguem resolt aquest 
tema administratiu. 
 



 19

3. Ens poden dir quan es desbrossarà i s’arreglarà el mur del carrer que va a ses Pesqueres? 
 
R: Intentarem que sigui al més aviat possible. 
 
4. Ens poden dir, en vista que aviat serà Sant Antoni de Juny, quan s’arreglarà el mur del Convent?  
 
R: L’empresa no ens ha donat una data exacta, però serà entre el mes de juny i el de juliol. Hem  tengut 
una reunió amb l’equip directiu del Col·legi Sant Bonaventura i hem acordat com s’acordonarà aquest 
espai. 
 
5. Ens poden dir quan es condicionarà el pàrquing de sa Clota, ja que pareix un camp de motocròs?  
 
R: En acabar aquesta primera fase de l’obra, s’arreglarà. 
 
6. Ens poden dir quantes denúncies s’han posat des de la posada en funcionament de les càmeres 
de vigilància? I quantes d’elles s’han cobrat?  
 
R: Des del 03/02/2025 al 30/04/2025 s’han verificar 1.436 denúncies i 471 consten ja com a cobrades. I 
del mes de maig consten 278 denúncies. 
 
7. Ens poden dir si ja hi ha una o diverses empreses per servir el menjar a domicili?  
 
R de la Sra. Llinàs: Com us vaig informar al plenari passat, la licitació del SMD va quedar deserta i ara 
estàvem cercant un pla B i estudiant les possibilitats. Mentrestant, el SMD segueix com sempre, es fa a 
la Residència i el serveix una auxiliar del Centre de Dia. 
 
8. Ens poden donar una valoració del Cool Days Festival? 
 
[Es retira la pregunta per haver-se contestat al torn d’UIA.] 
  
9. Ens poden dir si han arribat queixes sobre el cartell del Cool Days Festival?  
 
R del Sr. Bonet: Més enllà del que hem pogut llegir per alguns mitjans locals i xarxes socials, no. 
 
10. Ens poden donar una valoració de la Fira des Peix que es va fer a la Colònia de Sant Pere?  
 
R: Na Maria Antònia no hi és i demanam que es faci la pregunta al pròxim plenari. 
 
11. Ens poden dir si estan assabentats del mal estat en general del passeig Marítim de la Colònia 
de Sant Pere? Hi pensen fer alguna actuació al respecte?  
 
R: Hi ha el projecte de canvi lluminàries pendent d’execució. 
 
12. Ens poden dir com està el tema de la depuradora i del punt verd de la Colònia de Sant Pere?  
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R: Pendent de l’expropiació de les finques. Cal dir també que estam fent feina en la redacció del  
projecte del futur punt verd de la Colònia de Sant Pere. 
 
13. Aquest grup municipal creu necessari que es desbrossi la carretera que va a Caloscamps.  
 
R: Ho tendrem en compte. 
 
14. Demanam que s’arregli la intersecció de la carretera MA 12 i la MA 3334. 
 
R: Ens haurien de detallar més que és el que s’ha d’arreglar i, si es troba oportú, es farà un escrit al 
Consell de Mallorca ja que es competència d’aquest organisme, que és titular de les dues vies. 
 
 
Atès que no hi més assumptes a tractar, el batle aixeca la sessió a les 19.40 h, de la qual, com a 
secretària, estenc aquesta acta. 
 
        Vist i plau 
La secretària       El batle 
 
Elena Palacio Tuñón       Manuel Galán Massanet  
 


